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TĚLOCVIČNÁ JEDNOTA SOKOL KOLEŠOVICE

Byla založena v roce 1920, ale mateřská jedno-

ta byla v Kněževsi. Až v roce 1921 byla utvoře-

na samostatná jednota ve složení: předseda 

Zíka Alois,  jednatel  Matura Václav, náčelník   

Zmatlík Stanislav, náčelnice Brabcová Františ-

ka, pokladník Hendrych František. Členové   

výboru: učitel Bělka a Houba Ludvík. Již v roce 

1922 bylo pořádáno veřejné cvičení a v roce 

1925 župní cvičení v zámeckém parku. Jednota 

měla úspěchy, což se nelíbilo místním Němcům. 

Začali dělat potíže tím, že v zimních měsících 

nechtěli propůjčovat místnosti na cvičení. 

V roce 1928 byl postaven biograf, který,   jak 

se později  ukázalo, byl pro jednotu obtíží. Je-

ho zařízení totiž stálo 34 000 korun a jednota 

měla jen 17 000 korun, takže zbylá částka byla 

poskytnuta úvěrem z Kampeličky. V kině se hrály  převážně české filmy, což Němci bojkotovali. V roce 1934 

dosáhl dluh jednoty 45 000 korun. Tehdy  se jednalo o bytí, či rozpuštění jednoty. Jen velkou obětavostí urči-

tých členů se situace zachránila. Do čela jednoty byl postaven nejmladší člen – bratr Václav Matura. Jednota 

měla též divadelní odbor, který v roce 1934 sehrál čtyři představení her „Nechoď  tam, pojď radš k nám“, 

„Láska nad pomstu mocnější“, „Falešná kočička“ a „Až vstaneme z mrtvých“. Jednota se zúčastnila všech okres-

ních a župních cvičení, včetně sletů. V roce 1935 měla 56 členů. Byly to těžké chvíle do roku 1938, kdy jednota    

následkem okupace zanikla. Tu obětavý pracovník, zaměstnanec ČSD, bratr Bohouš  Štíbr, přepravil inventář 

jednoty do Milostína.  Po osvobození Československa zahájila jednota v roce 1946 opět svou činnost. Přišli noví 

členové z řad osídlenců a začalo se pracovat. Byl utvořen šachový kroužek a volejbalový odbor. Po roce 1948 

činnost ochabla a všechno dění bylo převedeno pouze do fotbalového odboru.                      - li -  

Naši milí čtenáři,

zdravím vás v novém roce a doufám, že jsem vás zastihla v pohodě, zdraví a dobré náladě navzdory zvýše-
ným daním, zvýšeným cenám i vyššímu věku oproti  loňsku. I letos se budeme pravidelně setkávat a to již  
pátým rokem s našimi listy. Většinu z vás tvoří ČTENÁŘI. Vždyť co by bylo s novinami, které nikdo nečte. 
Některé články prostudujete, jiné jen přelétnete očima. Tak, jak to děláte i s ostatními novinami. Jsme rádi, 
že vás máme, protože dáváte smysl naší práci. Z některých z vás se stali INICIÁTOŘI. Vaše názory  a ná-
vrhy se k nám dostávají kratší či delší cestou a my se pak snažíme na ně reagovat. I  vaší zásluhou mají listy 
tuto podobu.  A hodně je i pravidelných DOPISOVATELŮ, kteří se rádi podělí o své zážitky, zkušenosti i 
názory s ostatními. Díky vám jsou naše listy pestřejší a mají své pravidelné rubriky. Ti, kteří dokážou  tvořit 
pro     druhé ,  jsou v pravém slova smyslu vzácní, i kdyby jich byly milióny. Oni totiž umějí žít a jsou důka-
zem, že je mezi námi spousta dobrých lidí. Ti, kteří neumějí žít, se stávají zdrojem starostí a potíží nejen pro 
sebe, ale i pro ostatní. Tak si tento rok užívejme život plnými doušky, radujme se i z maličkostí, usmívejme se 
na sebe, navštěvujme přátele i společenské akce .  Tak si dokážeme udržet dobrou náladu a pamatujte, že už 
naši předci říkávali, že veselá mysl je půl zdraví .           - li -

zleva stojící: Dvořák L., Rychtařík J., Tvarůžek, Herink O., Podolka J., 
Dvořák J., Švolba F., Šindler V., Houba V., Ringmaier,  Pavel. J.,                                                 

              památné foto od paní  Z. Houbové (z let pozdějších) 



Zastupitelé obce se sešli na poradě dne 10. prosince 2012 a projednali:  

Přítomni: M. Dvořák, J. Kovář, J. Hrenáková, M. Brabcová, J. Procházka, J. Čečrdle, J. Poděbradská, T. Hrenák, 

- Starosta obce informoval o hospodaření a nakládání s odpady a o výši poplatku za likvidaci odpadů na rok 2013. 
Stejné informace byly zastupitelům poskytnuty i v rámci provozu ČOV.  V obou případech se zastupitelé shodli, že 
poplatky zůstanou na rok 2013 ve stejné výši.                                 
- V letošním roce končí smlouvy o nájmu hrobových míst pro veřejné pohřebiště v Kolešovicích a Zderazi.  Zastupi-
telé po krátké diskusi rozhodli, že sazba za služby ve výši 350,- Kč zůstane na období dalších 5 let stejná, ale bude 
navýšeno nájemné z hrobového místa na 10,- Kč /m2/rok. Nový ceník bude projednán na veřejném zasedání 
18.12.2012.                                 
- Občanské sdružení Sušárna  požádalo o příspěvek na činnost na rok 2013 ve výši 20.000,- Kč. Příspěvek bude pou-
žit na projektovou dokumentaci rekonstrukce sušárny, posudky, geometrické plány a podobné činnosti. Zastupitelé 
nemají námitek. Příspěvek bude zařazen do výdajů rozpočtu obce na rok 2013.                  
- Starosta podal zprávu o rekonstrukci sociálního zařízení a tříd v budově MŠ. Rozpočet projektu se oproti původní-
mu navýší zhruba o 150 tis. Kč.  Práce budou dokončeny a stavba předána k 31.12.2012. Dále starosta informoval, že 
od 1. ledna 2013 nastoupí do MŠ paní uč. Lenka Rodová, do třídy pro předškoláky. Paní Rodová již v naší MŠ před 
několika lety působila. 
- Projektové práce na rekonstrukci budovy pošty probíhají a doznaly konkrétních podob. V přízemí bude vybudová-
no WC pro Českou poštu a v patře bude vybudováno WC, které bude přístupné jak z klubovny ČSŽ tak z knihovny.  
V budově bude dále proveden rozvod vody z nového vrtu, který bude na dvoře, vnitřní kanalizace na odpadní vody a 
její napojení na novou žumpu na vyvážení. V případě výstavby hlavních kanalizačních stok v severní polovině obce 
bude vnitřní kanalizace z budovy pošty napojena na kanalizační stoku A. Dále proběhne kompletní rekonstrukce 
vnitřní elektroinstalace mimo prostory pošty. Otázkou zůstává způsob vytápění celé budovy. Zda ponechat dosavadní 
topná tělesa nebo udělat nový rozvod topení včetně radiátorů. Bude na posouzení výše celkové částky, potřebné na 
rekonstrukci tak, aby obec nepřekročila únosný limit z programu Leader. Na částečnou rekonstrukci je tedy možnost 
podat žádost o dotaci do Programu rozvoje venkova prostřednictvím MAS Rakovnicko. Termín podání žádostí bude 
duben 2013. Obec tuto možnost využije.                                                            
- Zastupitelé dále diskutovali o přechodu pro chodce ze ZŠ směrem mezi sklepy. Starosta podal na MěÚ Rakovník 
odbor dopravy žádost o přesunutí přechodu mezi nově zbudované chodníky. Stávající přechod bude muset být 
z vozovky odstraněn. Chodci, hlavně žáci ZŠ, budou využívat nově vybudovaný chodník mezi školou a zámeckým 
kopcem. Dosavadní průchozí místo v zábradlí u bývalého pivovaru bude uzavřeno. Důvodem výše uvedených opat-
ření je zajištění vyšší bezpečnosti při přecházení vozovky.                 
- Starosta obdržel neoficiální zprávu, že obec bude vybrána k financování dostavby kanalizace z programu MZe ČR. 
V roce 2013 a 2014 bude tedy nutné tuto akci stanovit jako nejvyšší prioritu, zejména zajištění jejího financování.      
- Obec má v dlouhodobém záměr uskutečnit rekonstrukci sokolovny, kulturního domu a v budově ZŠ č.p. 235 rekon-
strukci záchodů. Protože se však počítá se zahájením dostavby splaškové kanalizace a v současné době není možnost 
získat dotaci, zejména z fondů Středočeského kraje, je nutné tyto nákladné investiční akce odložit a to i v souvislosti 
s nákladnou rekonstrukcí budovy MŠ, která je financována z rozpočtu obce. V kulturním domě byla provedena nutná 
oprava střechy nad záchody. Byla zde položena nová lepenka, aby se zamezilo zatékání.  V současné finanční situaci 
si obec žádnou vyšší investici do rekonstrukce KD nemůže dovolit.                               
- Komplexní pozemkové úpravy v k.ú. Kolešovice a Zderaz dospěly do svého konce a vlastníci nově uspořádaných 
pozemků byly osloveni se žádostí, zda budou chtít vyměřit jejich hranice.  Prozatím je na tyto práce v rámci KPÚ 
málo peněz. Obec tedy požádá alespoň o vyměření některých polních cest a ploch biocenter zejména tam, kde bude 
probíhat výsadba zeleně, zatravňování případně zalesňování.                                 
- Starosta přítomné zastupitele informoval, že R. Dvořák přišel s návrhem vybudování zázemí pro obec v areálu sběr-
ného dvora s tím, že by na takový záměr bylo možno získat dotaci z Programu rozvoje venkova prostřednictvím 
MAS Rakovnicko. Jednalo by se o několik přístřešků, malou vytápěnou dílnu a případně garáž pro traktor. Zastupite-
lé tento záměr vzali na vědomí s tím, že by o něm mělo být v budoucnu ještě jednáno.                   
- Dne 4.12.2012 proběhlo soudní jednání na Okresním soudu Rakovník, ve věci podané žaloby na Danu Podobovou. 
Vzhledem k tomu, že žalovaná se na soudní jednání bez udání důvodů nedostavila, rozhodl předsedající v souladu se 
zákonem v tzv. kontumaci, proti které je ještě možno podat odvolání. Obci byla přiznána žalovaná částka včetně pří-
slušenství. Jakmile  rozhodnutí soudu nabude právní moci, bude podána žádost na OS Rakovník o zahájení exekuční-
ho řízení na jmenovanou.                     
- Na závěr pracovní porady starosta zastupitele seznámil s čerpáním rozpočtu k 30.11.2012 po jednotlivých polož-
kách. Příjmy činí 12.929.869,19 Kč, výdaje 11.904.360,57 Kč a zůstatek na běžném účtu byl 3.272.786,75 Kč. 

    Zastupitelé obce se sešli na poradě dne 14. ledna 2013 a projednali:  

Přítomni: M. Dvořák, J. Kovář, J. Hrenáková, M. Brabcová, , J. Čečrdle, J. Poděbradská, T. Hrenák,   

- Sdružení Čechů z Volyně a jejich přátel, region Rakovník, předložilo vyúčtování příspěvku na činnost za rok 2012. 
- Starosta požádal předsedkyni finančního výboru Jiřinu Hrenákovou, aby připravila zprávu o výsledku inventury 
obecního majetku tak, aby ji bylo možné projednat a schválit  na veřejném zasedání.  
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- Starosta obce podal zprávu o vyhodnocení cenového průzkumu na administraci výběrového řízení na veřejnou za-
kázku „Kanalizace Kolešovice – stoka A, C a D“. Byly osloveny tři náhodně vybrané firmy a nejnižší cenovou na-
bídku předložila firma Ingeniring Krkonoše a.s. z Trutnova ve výši 89.000,- Kč bez DPH. S touto firmou bude zahá-
jeno jednání směřující k uzavření mandátní smlouvy na zajištění výběrového řízení.                                 
- Společnost Becker Kralovice doručila k podpisu dodatek č. 8 ke smlouvě o dílo na zajištění odpadového hospodář-
ství obce v roce 2013. Dodatek se týká navýšení cen za jednotlivé komodity o 1% v důsledku zvýšení sazby DPH. 
Ceny bez DPH zůstávají stejné.                
- Obec Kolešovice obdržela formou vzorku 5 kusů butonů (odznáčků) s vyobrazením znaku obce. Po krátké poradě 
se zastupitelé dohodli, že objednají 50 kusů. Tyto butony si budou moci občané zakoupit na OÚ za cenu 20,- Kč za 
kus.                
- Na základě požadavku starosty vykoná dne 14.03.2012 odbor kontroly Krajského úřadu Středočeského kraje kont-
rolu hospodaření obce za rok 2012. Protokol o hospodaření obce bude předkládán na Ministerstvo zemědělství jako 
povinná příloha žádosti k vydání rozhodnutí o spolufinancování dostavby splaškové kanalizace.                   
- Starosta podal zprávu o návštěvě Státního pozemkového úřadu v Praze, kde vznesl dotaz, kdy budou na obec bez-
úplatně převedeny pozemky, určené Územním plánem k umístění staveb pro bydlení, o které si obec asi před 2 roky 
požádala. Bylo mu sděleno, že převod předmětných pozemků je připraven a jeho provedení nyní brání blokace vyda-
ná Pozemkovým úřadem z důvodu provádění pozemkových úprav v katastrech obce. Po zapsání provedených po-
zemkových úprav do katastru nemovitostí dojde k převodu požadovaných pozemků na obec. Dále řešil převod někte-
rých pozemků ve vlastnictví Pozemkového fondu na obec, která je nutně potřebuje k zajištění přístupu k některým 
nemovitostem. Jedná se zejména o pozemky určené Územním plánem obce pro místní komunikace. Byl domluven 
možný postup, kdy by obec potřebné pozemky v zastavěném území získala do svého majetku směnou.                                
- V rámci výstavby kanalizační stoky C v ulici na Kněževes a na Podskale, která by měla být zahájena v letošním 
roce, bylo záměrem obce provést rozšíření výstavby kanalizace do lokality Okrouhlice, kde jsou ÚPO vymezeny 
pozemky pro výstavbu rodinných domů. Starosta tuto záležitost konzultoval na MZe, jako poskytovatele finančních 
prostředků na výstavbu kanalizace, kde mu bylo sděleno, že vzhledem k tomu, že zde nejsou zkolaudované stavby, 
není možné na prodloužení stoky použít peníze z dotace, ale pouze z obecního rozpočtu. Jednalo by se o zainvestová-
ní výstavby 330 metrů kanalizační stoky. Vzhledem k tomu, že obecní rozpočet bude při výstavbě kanalizace enorm-
ně zatížen,  se zastupitelé dohodli, že tato lokalitu bude zatím vynechána. Dále starosta podal informaci o možnosti 
podat do stejného programu MZe, ze kterého je financována kanalizace, žádost o poskytnutí dotace na výstavbu vo-
dovodu. V současné době došlo ke změně dotačních podmínek a obce do 1000 obyvatel mohou čerpat dotaci na 1 
akci, kde výše investice může dosahovat až 50 mil. Kč bez DPH. Pro podání žádosti o zařazení do Seznamu akcí 
Programu 128 250 je k ní nutné přiložit územní rozhodnutí na stavbu vodovodu. Bylo dohodnuto, že v tomto roce 
obec zadá vypracování projektové dokumentace pro územní rozhodnutí na výstavbu vodovodu a toto spolu s dalšími 
povinnými přílohami předloží současně se  žádostí o poskytnutí dotace na MZe ČR. Zhotovení projektové dokumen-
tace bude možné zahájit až po zapsání pozemkových úprav do katastru nemovitostí. Financování dokumentace 
vzhledem k prioritě vybudování vodovodu pro všechny tři části obce bude zařazeno do rozpočtu obce na letošní rok. 
Zastupitelé s tímto návrhem souhlasí. 
- Starosta zastupitele seznámil s cenovou nabídkou firmy AF – City plan s.r.o. z Prahy  ve výši 282.233,- Kč na vy-
pracování projektové dokumentace na chodníky v obci. Jedná se o chodníky k MŠ, ke hřišti, chodník od křižovatky 
k základní škole a vlevo podél silnice na Kněževes. Celková výše investice na výstavbu těchto chodníků dosahuje 
3,3 mil. Kč. Zastupitelé se po krátké diskusi dohodli, že z finančních důvodů nechají vyhotovit projektovou doku-
mentaci pouze na chodník k MŠ, který by měl být  rekonstruován v rámci výstavby kanalizační stoky D.                 

Počet obyvatel k 31.12.2012 844  obyvatel Z  toho Muži 430 Ženy 414

věk nad 18 let Muži 348 Ženy 350

do věku 18 let  Muži 82 Ženy 64

Průměrný věk obyvatel 42,01 let  

Rozložení obyvatel podle pohlaví Muži 50,94 % Ženy 49,06 % 

Zastoupení rodin podle počtu dětí 0 dětí 

76 % rodin 

1 dítě 

12 % rodin 

2 děti 

9 % rodin 

3 a více dětí

3 % rodin 

Počet narozených dětí  

Počet občanů odhlášených z trvalého   

pobytu 

23 občanů 

Počet občanů přihlášených k trvalému 

pobytu 

29 občanů  

Počet úmrtí na správním území obce 6 úmrtí  

12 dětí 
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1. BUDE OBEC V RÁMCI ZVÝŠENÍ DANÍ 
TAKÉ ZDRAŽOVAT?

                  
NE – odpady letos zůstávají ve stejné výši, tedy 500 Kč 
na 1 obyvatele, stočné zůstává na 40Kč/ m3. Obec zvý-

šenou DPH ze stočného bude doplácet ze svého rozpočtu 

a i domovní daň zůstává stejná. V této souvislosti bych 

rád využil Vaší zpovědi a apeloval na spoluobčany, aby 
v daleko větší míře třídili odpad a tím šetřili jak obec-

ní, tak i svoje finanční prostředky. Nemluvě o ochraně 

životního prostředí, které je bezesporu na prvním místě. 

Poplatky za ukládání komunálního odpadu na skládky 

se neustále zvyšují. Do konce roku 2020 má dojít k 
ukončení skládkování a odpad, který nebude možno 

využít k recyklaci se bude spalovat ve spalovnách. Tím 

dojde ke zvýšení nákladů na likvidaci odpadů. Jedině 

důsledné třídění odpadů může oddálit nebo zpomalit 

navyšování poplatků za komunální odpad.

2. JE V PLÁNU DOKONČENÍ KANALIZACE 
V OBCI ?           

            
ANO – 7. ledna jsem byl na ministerstvu zemědělství 

ohledně upřesnění dotačních podmínek na financování 

výstavby kanalizačních stok A,C a D. Je vysoce pravdě-

podobné, že obec dostane z MZe 65% dotaci na její do-
končení, protože tato akce byla v prosinci 2012 zařaze-

na do Seznamu akcí Programu 129 250 a Návrhu akcí 

se zahájením financování v roce 2013. Krom toho se 

pokusíme získat peníze i ze Středočeského kraje jako 

spoluúčast ve výši cca 10 %. Ty by obec obdržela až v 
roce 2014. Odborný odhad finanční částky potřebné na 

pokrytí stavebních nákladů je 20 miliónů Kč bez DPH. 

Obec by v té nejnepříznivější variantě tedy musela do-

platit 35 %, tzn. 7 miliónů Kč. Prvním krokem, který 
musíme nyní udělat je vyhlášení výběrového řízení na 

dodavatele stavby. Doufáme, že po jeho ukončení bude 

předpokládaná cena pravděpodobně nižší. Po dokonče-

ní výběrového řízení bude ještě třeba zpracovat nároč-

nou administrativu a všechny požadované doklady 
předložit na Mze nejpozději do 30. 6. 2013. My se samo-

zřejmě budeme snažit, aby to bylo co nejdříve. Pokud 

nenastanou nějaké problémy, mohli bychom začít kopat 

již v červnu, do konce roku položit potrubí v délce 2,5 

km, vybudovat dvě přečerpávací stanice z peněz minis-
terstva a z peněz obce, případně i kraje, bychom v roce 

2014 dokončili povrchy krajských komunikací.

3. OPRAVÍ SE ASFALTOVÝ POVRCH     
VEDLEJŠÍCH SILNIC V OBCI?                         

              
NE - s tím obecní zastupitelstvo z finančních důvodů v 

letošním roce nepočítá.

4. PŘIBUDOU NOVÉ CHODNÍKY? 
         

SNAD – po dokončení kanalizace plánujeme výstavbu 

chodníku směrem k MŠ. I na ně se pokusíme získat 

dotaci.

5. BUDOU DÁL PRACOVNÍCI NA ÚKLID 
OBCE?                          

          
ANO – do konce února tři pracovníci jako zaměstnanci 

obce. Smlouva s nimi bude pravděpodobně prodlouže-

na do konce června. Na základě dohody s Úřadem prá-
ce je obci poskytována dotace ve výši 8000,- Kč na jed-

noho pracovníka a toto je financováno zejména z     

Evropského sociálního fondu. Co se týká odpracovává-

ní trestů Obecně prospěšných prací, již delší dobu nebyl 

obci žádný potrestaný přidělen. V tomto ohledu se nás 
amnestie prezidenta republiky nedotkne. Jinak bohužel 

samozřejmě ano. Spoluobčané určitě ví kam tím mířím.

6. MÁTE MOŽNOST OVLIVNIT MAJITELE 
OBJEKTŮ, ABY SVÉ BUDOVY OPRAVILI A 
UDRŽOVALI JE V POŘÁDKU?    

                         
NE – pouze na ně apelujeme, aby své budovy opravili, 
ale přinutit je nemůžeme. Jednal jsem s předsedou 

Jednoty o opravě budovy prodejny COOP Jednoty,   

domek proti poště patří peněžnímu ústavu a ten na 

naše podněty nereaguje. Obojí budeme urgovat. Ostatní 

neopravené budovy patří soukromým majitelům, kteří 
si dělají „vizitku“ sami sobě. Bohužel obec hyzdí. Obec 

hyzdí i vandalové- všimla jste si autobusové čekárny? A 

byla tak hezká!

7. A NĚJAKÉ PĚKNÉ PŘEKVAPENÍ NA    
ZÁVĚR PRO NÁS MÁTE?                           

ANO – z nového dotačního programu 

ministerstva zemědělství, který je ur-
čen obcím do jednoho tisíce obyvatel, 

můžeme žádat o dotaci na vodovod. 

Jednou ze základních podmínek pro 

zařazení do Seznamu akcí je vydání 

územního rozhodnutí na umístění 
stavby. V současné době čekáme na 

zapsání pozemků, nově uspořádaných 

po pozemkových úpravách, do katast-

ru nemovitostí. Po jejich zapsání vy-

hlásíme výběrové řízením na zhotovení 
projektové dokumentace pro územní řízení. To bude 

přibližně v dubnu. Většinu pozemků, potřebných pro 

umístění vodovodní infrastruktury, obec získala v rám-

ci pozemkových úprav do svého vlastnictví. Jen několik 
málo ostatních vlastní Středočeský kraj. Díky tomu by 

obec při vydávání územního rozhodnutí neměla mít 

vážnější potíže. Počítám, že bychom mohli žádost o 

dotaci podat ve druhém pololetí. Pak už nezbývá než 

čekat na zařazení k financování. Bude to běh na dlou-
hou trať. Samozřejmě počítáme s tím, že vodovod bude 

ve všech částech obce, tedy i ve Zderazi a Heřmanově.              

                                                           
PANE STAROSTO, DĚKUJI ZA DLOUHÉ POVÍ-
DÁNÍ. PLÁNY JSOU TO KRÁSNÉ. PŘEJI NÁM, 
ABY VYŠLY.  

-  li -

ZEPTALI JSME SE PANA STAROSTY  ZEPTALI JSME SE PANA STAROSTY  ZEPTALI JSME SE PANA STAROSTY  

K „PONOVOROČNÍ ZPOVĚDI“ JSEM ZAŠLA ZA STAROSTOU OBCE.



KULTURNÍ PŘEHLED, STALO SE . . .   KULTURNÍ PŘEHLED, STALO SE . . .   KULTURNÍ PŘEHLED, STALO SE . . .   

V předvánočním čase uplynulého roku 2012 se uskuteč-
nily tradiční akce pořádané obcí Kolešovice a pořadateli, 
kteří s obcí spolupracují.

Mikulášská nadílka

V sobotu 1. prosince  rozjela maratón předvánočních 
akcí  Mikulášova družina, která nadělovala dětem před 
první adventní nedělí sladkosti. Děti, které se s rodiči 
přišly pobavit do kulturního domu, jistě nebyly zklama-
né. Dočkaly se jako vždy zábavy plné písniček, soutěží a 
legrace připravené animátory pana Ladry. Jako vždy se 
děti dostavily v hojném počtu a dobře se bavily. Taštič-
ku plnou sladkostí rozdával Mikuláš s čertem a andělem 
za říkanku nebo písničku.

Rozsvícení vánočního 
stromu 

První adventní neděli 2. 
prosince se poprvé rozsvítil 
vánoční strom netradičně 
ozdobený tentokrát pouze 
svými šiškami a světelným 
řetězem. Chyběl nám sice 
k vánoční atmosféře sníh, 
ale nechyběl lahodný čaj a 
tradiční svařák pro zahřátí 
a vánoční pohodu.  Přítom-
né hosty a těch bylo opravdu hodně a spoluobčany přiví-
tal pan starosta M. Dvořák. Popřál krásný a klidný ad-
ventní čas a předal mikrofon účinkujícím. O kulturní 
vystoupení se postarala děvčata pěveckých sborů Zá-
kladní umělecké školy v Rakovníku pod vedením paní 
učitelky B. Polánkové, M. Polanové a     R. Drexlerové. 
Říkankami a koledami nám blížící se Vánoce připomněli 
druháčci naší základní školy pod vedením paní  učitelky 
R. Zemjankové.

Předvánoční koncert v kostele 

Na předvánoční benefiční koncerty pořádané Občan-
ským sdružením Zderaz ve spolupráci s obcí Kolešovice 
na záchranu kaple J. Nepomuckého ve Zderazi jsme si 
již zvykli. Zdálo se, že po zrestaurování kaple koncerty 
končí. Opak je pravdou.

Druhou adventní neděli, 9. prosince se ve vánočně     
vyzdobeném kolešovickém kostele sv. Petra a Pavla 
konal benefiční koncert pro náš kostel, který se poslední 
roky stal místem kulturních akcí v naší obci. Přítomné 
úvodem přivítal a popřál krásné předvánoční a vánoční 
období starosta 
Martin Dvořák a za 
Občanské sdružení   
popřála krásné     
Vánoce paní Anna 
Haladová. Účinku-
jící stejně jako ná-
vštěvníci pěkně 
vymrzli a jistě se 
museli doma dlou-
ho zahřívat. Ti, co 
vydrželi nepříjem-

ný chlad a nebylo jich málo, si vyslechli vokální skupinu 
vysokoškoláků „VŠELIJAK“, která nám není neznámá a 
která si pro nás připravila stejně jako v loňském roce 
známé a neznámé skladby prokládané slovem. Na závěr 
vánočně naladila přítomné českými koledami.

Vánoční pohlazení 

Svátečně naladěni přišli návštěvníci do místního kostela 
i na druhý svátek vánoční, aby shlédli biblický příběh 
nastudovaný ochotnickým Divadelním souborem Tyl 
Čistá. I přes sváteční čas, který většina tráví se svými 
blízkými si někteří našli čas a přišli se do kostela podí-
vat.

A jsme zase o rok starší

Novoroční ohňostroj si většina z nás už 
každoročně nenechá ujít. Buď se těšíme 
na příjemnou vycházku po období leno-
šení a dobrého jídla nebo na zahřátí 
svařákem a hlavně na samotný oh-
ňostroj. Ten je každý rok krásný a pro 
všechny je to jistě zážitek. Jen naši čtyř-
nozí miláčci jsou každý rok vyděšeni.

Volili jsme prezidenta

Nečekaně velké množství voličů se 
dostavilo k volbám.

První voliči, kterými byla rodina Závodských ze Zderazi 
odvolili v pátek 11. ledna ve 14 hodin hned po otevření 
volební místnosti. Poslední    volební lístky vhodili voli-
či do volební urny krátce před 14. hodinou v sobotu 12. 
ledna. Volit poprvé přímou volbou prezidenta využilo 
v naší obci 411 voličů, což bylo přibližně 59%. Zvítězil 
M. ZEMAN počtem 120 hlasů. Dále následovali J. 
FISCHER 78 hlasů, DIENSTBIER 72 hlasy, SCHWAR-
ZENBERG 54 hlasy, V. FRANZ 40 hlasů, Z. ROITHO-
VÁ 15 hlasů, J. BOBOŠÍKOVÁ 12 hlasů, T. FISCHE-
ROVÁ 11 hlasů, P. SOBOTKA 5 hlasů a 4 hlasy byly 
neplatné.

Ples mysliveckého sdružení TETŘEV

V sobotu 11. ledna od 20 hodin jsme se sešli u muziky 
na tradičním Mysliveckém bále. Na začátku to vypadalo, 
že návštěva bude slabá, ale nakonec se tanečníci sešli a 
pokladnou prodeje jich prošlo téměř osm desítek. Mysli-
vecké sdružení Tetřev Kolešovice připravilo i bohatou 
tombolu. Lístek stál 10,- Kč a o půlnoci, kdy muzikanti 
měli pauzu na večeři, se losovala z klobouku. Někteří 

vyhráli i šest bažantů. Jiní  se tomboly je-
nom zúčastnili. Štěstí se nakonec usmálo a 
hlavní cenu divoké prase si domů odnesla 
Lenka Kopecká. Všichni se výborně poba-
vili a dvě hodiny po půlnoci se rozcházeli 
ke svým domovům. 

Organizátorům všech kulturních akcí 
a našim spolupracovníkům děkujeme 
a těšíme se na spolupráci v roce 
2013 !                                 

  -  jp -



Z HISTORIE SBORU DOBROVOLNÝCH HASIČŮ V KOLEŠOVICÍCH – LÉTA PADESÁTÁ

V zářijovém čísle jsme začali vyprávět historii 

českého hasičského sboru v naší obci. Věnovali jsme se 
době poválečné, vzniku sboru a začátkům jeho činnosti.  

V druhé polovině 40. let 20. století se ustálila činnost 

sboru v podobě provádění hasičských cvičení, údržby 

výstroje a výzbroje, ale také pořádání kulturních akcí 
v obci – ať už se jednalo o hasičské plesy, koncerty, 

pouťové nebo posvícenské zábavy.

Členská základna se postupně rozrůstala a to i o 
ženy. V době vzniku měl sbor 34 členů – mužů. Roku 

1952 to již bylo 60 členů a 15 členů dorostu (4 ženy) a 

roku 1960 to bylo 50 členů (4 ženy). V životě se stávají 
různá neštěstí a vždy je dobře, když jsou lidé, kteří nezů-

stanou lhostejní. A tak když roku 1953 zemřel po těž-

kém úrazu jeden z členů sboru pan František Kozler, 

uspořádali členové sboru pro pozůstalou rodinu finanční 
sbírku.

Pro sbor byla a je samozřejmě nejdůležitější 

materiálně technická základna a požární ochrana. Důle-
žitou událostí proto bylo  3. 12. 1949 zakoupení  náklad-

ního automobilu General Motors of Canada (Chevrolet) 

od pana Patráka. Pro zajímavost uvádíme několik tech-
nických údajů – spotřeba benzinu vozidla byla 30 litrů 

na 100 km a dovolené zatížení bylo 3000 kg. Požární 

vozidlo však bylo zvláště ve druhé polovině 50. let více 

než často nepojízdné. V rozšiřování materiálně technic-
ké základny sboru se pokračovalo i v letech padesátých. 

Roku 1950 byla pořízena motorová stříkačka pro hasič-

ské družstvo v Heřmanově. O rok později byl svépomocí 
vybudován stožárový sušák na hadice před místním 

zámkem. Novou motorovou stříkačku PS8 převzali míst-

ní hasiči v dubnu 1959. Roku 1957 byla započata     

adaptace zbojnice, ale nepostupovala nijak rychle. 

V padesátých letech činnost sboru postupně 
opadala, aktivita členů byla mizivá. Pro oživení bylo 

učiněno mnoho kroků. Tak například roku 1953 se nový 

předseda Josef Čermák a velitel sboru Stanislav Hrubý 

pokusili přesvědčit členy k aktivní práci, řádnému výcvi-
ku v požární ochraně a účasti na požárních cvičeních. 

Jinou snahou o oživení byl opakovaný nábor dorostu ať 

už na počátku 50. Let nebo v roce 1956. Jejich výcvik 
však neměl dlouhého trvání. Úspěšněji se začalo až 

s výcvikem dvou družstev žáků a jednoho družstva ža-

ček v roce 1959 pod vedením pana Jaroslava Hejdy. 
Z řad těchto družstev vzešlo mnoho našich nejaktivněj-

ších členů.

V neposlední řadě je potřeba shrnout zásahy 

požárního družstva. V roce 1952 byly utvořeny domácí 
požární hlídky, které byly rozděleny do čtyř obecních 

rajónů. Požární hlídky pak pracovaly také například 

v době žní (žňové hlídky později vykonávali také doros-
tenci). Roku 1954 zasahovalo místní družstvo u požáru 

v Hořesedlích. U velkého požáru zasahovalo družstvo 

pak roku 1959, kdy hořel stohu místního JZD. Stoh stál 
za vsí směrem na Zderaz a shořel úplně celý. Místní 

požární družstvo se zúčastnilo likvidačních prací. 

Tak jako v každé dobrovolné činnosti či chce-

me-li v každém spolku, tak také u hasičů jsou léta aktiv-
nější a léta s mizivou činností. Příště uvidíme, jak to 

s místním sborem vypadalo v 60. letech 20. století.

Podle Pamětní knihy Sboru dobrovolných hasičů 

v Kolešovicích (1945-1995) 

          zpracovala Jaroslava Čečrdlová

VÝROČNÍ VALNÁ HROMADA SBORU DOBROVOLNÝCH HASIČŮ V KOLEŠOVICÍCH

V pátek 18. ledna se konala výroční valná hromada místního sboru dobrovolných 

hasičů.  Nejdůležitějším bodem programu byla zpráva o činnosti sboru za rok 2012, 
kterou přednesl starosta sboru pan Václav Svítek. Ve svém    vystoupení popsal prá-

ci výjezdní jednotky (13 zásahů) a shrnul bohatou činnost mladých hasičů. Ti se 

sešli na 32 schůzkách, zúčastnili se 5 hasičských soutěží a podnikli několik výletů. 
Dále zrekapituloval stav členské základny – sbor má v současnosti 64 členů ve věku 

od 10 do 74 let (z toho 27 žen a37 mužů). Součástí večera bylo již tradičně vystou-

pení mladých hasičů, kteří pro letošní rok nacvičili pohádku O perníkové chaloupce, 
v poněkud netradičním 

znění, a starší děvčata 

předvedla taneční ukázku. 

V diskusi vystoupili také 
člen okresního výkonného 

výboru pan Ladislav Dvo-

řák a starosta obce pan 
Martin Dvořák.

za SDH, Jaroslava Čečrdlová 



ZE ŽIVOTA V DOMOVĚ . . .  ZE ŽIVOTA V DOMOVĚ . . .  ZE ŽIVOTA V DOMOVĚ . . .  

Jako vždycky každým rokem, tak i letos navštívil náš Domov 
anděl, čerti a Mikuláš. Vše se konalo za doprovodu harmoniky a 
zpěvu pana Zdeňka Černého, nezbytného punče, kávy, čaje a 
domácí bábovky.                                                                                                 

                                                                                                   
Vánoce se 
kvapem 
blížily a náš 
Domov byl 
provoněný 
vůní linec-
kého cukro-
ví a perníč-
ků, které se 

pekly ve čtvrtek 13. prosince. Jako vždy mezi klientkami nechy-
běl pan Kučera, který se pečení každoročně zúčastňuje. Všichni 
se ale těšili, až bude pečené cukroví na stole a pochutnají si na 
něm spolu s vánočním punčem při Vánočním posezení, které 

proběhlo ve čtvrtek 20. prosince. To se nesla naším Domovem 
vůně cukroví, punče, kávičky a svařáku. Příjemnou atmosféru 
umocňovaly vánoční koledy, které neodmyslitelně patří 
k Vánocům. Klienti si mohli vyzkoušet i tradiční vánoční zvy-
ky jako je rozkrajování jablíček, nebo pouštění ořechových 
lodiček. Všichni klienti dostali i malé vánoční balíčky.

V předvánoční čas nás přišly potěšit děti ze ZŠ a MŠ svými 
vánočními pásmy, radost nám udělaly i malými dárečky, které 
sami vyráběly. Vánoční koledy všechny potěšily. Děkujeme 
žákům základní a mateřské školy za hezké dopoledne.            

Vánoce – kde se vzaly ??? Kde se vzaly Vánoce, vánoční zvyky, 
pověry a koledy nám přijeli v sobotu 22. prosince povědět, před-
vést a zazpívat slečna Jana Koutová a pan Petr Kubec. Do svého 
vystoupení zapojili aktivně i přítomné klienty, kterým zpříjemni-
li předvánoční odpoledne. No a už tu byl Štědrý den. S přáním 
šťastných a klidných Vánoc proběhla o Štědrý den 
v odpoledních hodinách štědrovečerní večeře. Za doprovodu 
koled přišli tradičně popřát pan ředitel František Erba a vrchní 
sestra Drahuše Klossová. A že bramborový salát s řízkem nebo 
rybou chutnaly, netřeba dodávat.

Rozloučení se starým rokem aneb Hodně štěstí a zdraví v roce 
2013. Tak jsme zakončili v pondělí 31. prosince za doprovodu 
pořadů Vladimíra Menšíka letošní rok. Nechyběl přípitek na rok 

2013 a záro-
veň to bylo 
poslední 
přivítání  
Nového 
roku panem 
Františkem 
Erbou ve 
funkci ředi-
tele Domo-
va, který 14. ledna 2013 odešel do důchodu. 

Dne 15. ledna 2013 byla jmenována nová ředitelka paní Taťána  
Čížková.                              E.



VYSTOUPENÍ ŽÁKŮ V DOMOVĚ                
DŮCHODCŮ

Každý rok chodí žáci naší školy do domova důchodců 
s pásmem básní, písní a koled. V pátek 21. prosince 2012 šla 
I., III. a V. třída potěšit obyvatele domova důchodců. Předaly 
jim dárky a přáníčka a popřály mnoho zdraví do nového roku. 
Po vystoupení dostali všichni sladkou odměnu.

Mgr. Květa Kolářová

ZÁKLADNÍ ŠKOLA A MATEŘSKÁ ŠKOLA KOLEŠOVICE ZÁKLADNÍ ŠKOLA A MATEŘSKÁ ŠKOLA KOLEŠOVICE ZÁKLADNÍ ŠKOLA A MATEŘSKÁ ŠKOLA KOLEŠOVICE 

ADVENT VE ŠKOLE

V prosinci žáci naší školy navštěvují každý rok 
prodejní výstavu vánočních výrobků v Kněževsi. 
Nakupují si dárky pro své blízké, ale také se inspi-
rují, co mohou sami zhotovit do stánku třídy 
na vánoční jarmark.

Během předvánočního projektového vyučování 
pak malují, vystřihují, lepí, ale také zhotovují ad-
ventní věnce,    pečou vánoční cukroví a smaží 
kapra. Všichni se těší, že právě jejich výrobky 
nejvíce zaujmou návštěvníky vánočního jarmarku 
v tělocvičně školy.  

VYSTOUPENÍ V MATEŘSKÉ ŠKOLCE

V úterý 18. prosince 2012 vystoupila I., III. a V. třída v    
mateřské školce. Pásmo koled přednesla I. třída, vánoční 
koledy zazpívala III. třída. Žáci II. třídy přednesli pásmo  
básní. Na závěr si všechny děti společně zazpívaly.

Mgr. Květa Kolářová

VÁNOČNÍ BESÍDKA A JARMARK

Ve čtvrtek 20. prosince 2012 se v tělocvičně školy konala 
tradiční vánoční besídka, při které žáci jednotlivých tříd 
předvedli svá vystoupení. Pořadem provázela v roli učitel-
ky Kateřina Kostková. Po skončení besídky si přítomní 
hosté mohli koupit různé vánoční drobnosti ve stáncích 
jednotlivých tříd na vánočním jarmarku.  Děkujeme všem, 
kteří naši besídku a jarmark navštívili a podpořili nás.

NETRADIČNÍ DISCIPLÍNY V TĚLOCVIČNĚ

Naše škola se zapojila do projektu Sport školám společnosti Cetelem.cz. Z dvaceti sedmi přihlášených se projekt 
kolešovické školy Netradiční disciplíny v tělocvičně díky veřejnému hlasování dostal mezi osm vítězných a získá-
vá tak možnost realizace.         
Děkujeme všem, kdo projekt kolešovické školy ve veřejném hlasování podpořili.

PODĚKOVÁNÍ ZA SPONZORSKÝ DAR
                                                                                         

Děkujeme firmě BATTEX Slaný za sponzorský dar 10 000 Kč na nákup pomůcek.                                      
              PaedDr. Vladimíra Hartmannová



L I S T O P A D   

TEPLOTY V LISTOPADU [°C]
SRÁŽKY V LISTOPADU 

[ l /m2 ]

rok Max. datum Min. datum průměr celkové Max. Datum

2010 16,5 14.11.2009 - 7,5 27.11.2009 4,76 77,0 16,5 16.11.2010

2011 13,0 06.11.2011 - 6,5 13.11.2011 2,6 1,0 0,5 17.11.2011

2012 12,0 03.11.2012 - 2,5 14.11.2012 4,24 64,5 25,0 29.11.2012

P R O S I N E C   

TEPLOTY V PROSINCI  [ °C]
SRÁŽKY V PROSINCI 

[ l /m2 ]

rok Max. Datum Min. Datum průměr celkové Max. datum

2010 4,0 11.12.2010 - 22,0 04.12.2010 - 5,93 62,5 10,5 25.12.2010

2011 10,0 04.12.2011 - 4,5 11.12.2011 2,78 47,0 19,0 05.12.2011

2012 10,5 24.12.2012 - 17,0 12.12.2012 - 0,72 46,5 20,5 23.12.2012

JAK BYLO? POČASÍ V OBCI JAK BYLO? POČASÍ V OBCI JAK BYLO? POČASÍ V OBCI 

ZPRÁVIČKY ZE ŠKOLKY

2. ledna 2013 byla otevřena nově rekonstruovaná třída mateřské 
školy v 1. patře MŠ , kam bylo zařazeno 15 dětí převážně staršího 

předškolního věku tak, aby se děti pomalu připravovaly na vstup 

do základní školy. Mladší věková skupina v počtu 23 dětí zůstala 

ve stávající třídě v přízemí. Kapacita mateřské školy tak byla    
naplněna.

Z akcí, které jsme v posledním období zvládli, mohu zmínit     

představení klauna Ály, výlet do divadla Lampion v Kladně na 
pohádku Anetka a Vánoce, Vánoční besídku v mateřské škole a 

v Domově Kolešovice. Žáci ze základní školy nám přišli zazpívat 

a zarecitovat vánoční koledy. 

A co nás čeká v nejbližších dnech? Děti z mateřské školy se     
půjdou podívat do 1.třídy a 5.února ve školce uspořádáme karne-

val společně s Jakubem Ruckým a jeho programem. 

19. února 2013 proběhne v MŠ přednáška psycholožky PhDr. 

Zdeňky Barannikové na téma : Předškolní výchova (co by mělo 
předškolní dítě umět v jednotlivých věkových obdobích, výchova 

v rodině, vý-

chovné styly, 
chyby ve vý-

chově – disku-

ze, dotazy 
rodičů).

Začátek je v 15.15 hod. v budově mateřské školy. Zveme všechny 

rodiče, kteří by měli zájem se dozvědět něco zajímavého.

              
       Helena Regálová - vedoucí učitelka MŠ



         * gratulujeme občanům ve věku 70, 75, 80 let a po 80 roce každý rok          
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J á n  P a v l i k    

        

                                                 

A n n a  P o d o l k o v á      

ŽIVOTNÍ JUBILEUM V LEDNU A ÚNORU LETOŠNÍHO ROKU OSLAVÍ 

SPOLEČENSKÁ KRONIKASPOLEČENSKÁ KRONIKASPOLEČENSKÁ KRONIKA

PŘEJEME PEVNÉ ZDRAVÍ A POHODU DO DALŠÍCH LETPŘEJEME PEVNÉ ZDRAVÍ A POHODU DO DALŠÍCH LET

KULTURNÍ NABÍDKA KULTURNÍ NABÍDKA KULTURNÍ NABÍDKA 

        Michaela  Hajná      *  2. prosince 2012  

    Tereza  Čečrdlová         * 3. prosince 2012                            

Michalce a Terezce přejeme krásný a spokojený život.      

Šťastným rodičům blahopřejeme ! 

VÍTÁME NOVÉ OBČÁNKY MEZI OBYVATELE NAŠÍ OBCE

Sbor dobrovolných hasičů Kolešovice  

     srdečně zve na tradiční                                    

Pořádaný v sobotu 9. února 2012 od 20 hodin v místním 

kulturním domě. K tanci a poslechu hraje kapela       

„Asi tak“.     Vstupné: 80,- Kč 

    HASIČSKÝ PLES

         

Český svaz chovatelů, ZO Kolešovice zve 

občany na tradiční zimní výstavu        

drobného zvířectva a okrasného ptactva, 

která proběhne v sobotu 9. února 2012 

od 8 do 14 hodin ve výstavním areálu       

organizace v Kolešovicích.

    Dne 21. ledna 2013 nás opustil spoluobčan pan Jan Seifert.

Č e s t  j e h o  p a m á t c e  !

POZVÁNKU NA FILMOVOU ZIMU

Ve čtvrtek 14. února 2013 od 17,30 hodin vás zveme do Kulturního domu v Kolešovicích na 

FILMOVOU ZIMU. 

Hlasováním návštěvníci vyberou, který film bude promítán. Vybírat se bude z těchto českých                    
filmových komedií

      „Vrásky z lásky, Líbáš jako ďábel, Signál, Okresní přebor, Probudím se včera“.        
Z akce si vylosovaní diváci odnesou drobné propagační předměty Českého rozhlasu Region a jeden ze        

šťastných i speciální dárek. 




